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Ovogodišnji 16. po redu Banoštorski dani grožđa, puna tri dana minulog vikenda, doveli su u
Banoštar, selo poznato po izvanrednom položaju, grožđu, vinu i dobrim, složnim ljudima, na
stotine znatiželjnih posetilaca, što zbog bogatog i sadržajnog programa, što zbog jedinstvene
prilike da ovde vide i probaju svašta ponešto, vezano za tradiciju i dožive jednu istinsku
atmosferu ove fruškogorske oaze. Pre nekih 8 godina brigu o ovoj manifestaciji preuzela je
opština Beočin, kako bi se na još organizovaniji način razvijalo vinarstvo, vinski turizam,
afirmisali vinari ovoga kraja, a sadnja vinove loze još više pospešila. O tome šta je urađeno,
kako danas doživljava ovu manifestaciju i drugim temama vezanim za ovaj kraj, razgovarali smo
sa predsednikom opštine Beočin Bogdanom Cvejićem, koji je bio aktivan učesnik ove
manifestacije i njen svojevrstan promoter.

      

    –Želja nam je bila da oživimo ovaj kraj, da ljudi dođu u Banoštor, da vide naše selo, rezultate
mukotrpnog rada ovih vrednih vinogradara, vinara, udruženja žena, umešnost mladića i
devojaka u kulturno-umetničkim društvima sela i opštine – rekao je gospodin Cvejić i nastavio: -
Pre 5 godina ovde je bilo 50-ak hektara vinograda, a danas sa zadovoljstvom mogu da kažem
da se taj broj višestruko povećao, pa sada na ovom prostoru imamo zasađenih oko 300 hektara
pod vinovom lozom. Ima kuća koje proizvode preko 100.000 litara vina, porodičnih firmi koje
lepo rade, tako da smo zahvaljujući dobrim delom i ovoj manifestaciji uspeli da napravimo jedan
brend banoštorskog vina, beočinskog vina, i uopšte lepu manifestaciju na koju je zadovoljstvo
doći, sesti sa prijateljima, lepo biti i lepo popiti.

  

   Opština Beočin, grad u kome se nalazi fabrika cementa i dve industrijske zone, je kao neki
mali industrijski centar. Grehota bi bilo ne iskoristiti šansu malih mesnih zajednica za razvoj
vinarstva, stočarstva, voćarstva, koje se nalaze na desnoj obali Dunava na prelepim obroncima
Fruške gore, jer imaju odlične uslove za sve to.

  

   *Godinama je turizam u opštini Beočin je bio u zapećku. Šta je sve uradila opština
Beočin na razvoju turizmu? 
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   -Mi smo ušli u jedan projekat EU za razvoj turizma u opštini Beočin i pokušali smo da
brendiramo celu opštinu. Ušli smo zajedno sa opštinama Irig i Sremski Karlovaci u projekat koji
je finansirala Pokrajinska vlada. Sarađujemo sa opštinama Čajetina i Gornji Milanovac, gde smo
vodili sve naše zainteresovane domaćine da vide kako se to tamo u razvijenijim seoskim
sredinama radi. Opština Čajetina, koja obuhvata i Zlatibor, je opština koja ima najviše kreveta u
Srbiji, kada je u pitanju ruralni turizam. U septembru osnivamo Turističku organizaciju Beočin,
čiji će zadatak upravo biti da promoviše sela kao šti su Banoštor, Čerević, i celu opštinu, jer
imamo nešto netipično, a nedovoljno iskorišćeno i afirmisano.

  

   *Kakav je odaziv domaćinstava i da li ljudi shvataju da mogu da zarade na ovaj način?

  

   -Povećanjem količine zasada pod vinogradima, došlo je i do povećanja broja vinskih kuća,
kojih sada imamo više, od čega četiri proizvode jako ozbiljne količine vina. Banoštorsko vino
ima odličnu reputaciju i pije se kako u Beočinu, Novom Sadu, tako i u Beogradu i okolnim
gradovima. Sada se čitave porodične firme se bave ovom proizvodnjom i ne samo vinom već i
drugom proizvonjom i zanatima.
     oKada bi došao autobus, dva, pun turista, da li bi mogli ovde i da se smeste?

  

   -Kako ne bi mogli ovde da se smeste. Imate Kongresni centar Andrevlje sa 35 soba, na
kilometar od centra Banoštora podegnut je privatan hotel sa desetak soba, ima desetak
domaćinstava registrovanih koji se bave primanjem turista, imamo Etno kuću u Čereviću, ima
još sređenih kuća koje čekaju kategorizaciju, tako da bi se jedan autobus turista mogao smestiti
bez problema, možda i dva.

  

   *Koliko opština Beočin pokriva teritorije i koliko od toga uz Dunav?
    -Opština Beočin prostire se na površini od 183 kvadratna kilometra, ima oko 16.500
stanovnika u osam naselja, od koji je čak pet na obali Dunava – Banoštor, Susek, Čerević,
Rakovac i Beočin selo, do su tri u kontinentalnom delu – Grabovo, Lug, Sviloš, ali ni oni nisu
daleko od vode. Oko 25 kilometara dunavske obale pripada opštini Beočin. Problem je što je u
prošlosti prodato mnogo zemljišta pored Dunava i mi nemamo dovoljno prostora, kao što je ovaj
u Banoštoru. Sada mi to menjamo zaustavljanjem prodaje za placeve i vikendice i otvaramo
prostore u koje ćemo moći da smestimo marine, ovakve manifestacije, da ljudi mogu da dođu
sa svih strana, i regionalnim putem i Dunavom i svakako.
   *Brodovi sa stranim turistima ovde samo prolaze, ne staju, strani turisti ostaju
oskraćeni da vide ovu lepotu, a žitelji da zarade neki dinar. Imali li nekih nagoveštaja da
će to da se promeni?
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   - Ono što će biti jako dobro za čelu opštinu, a posebno za Banoštor, je da će se u staroj
katoličkoj crkvi Svetog Rudolfa, praviti jedna degustaciona sala, jedinstvena u Srbiji. Plan je da
se u Beočinu napravi pristan za brodove, što nije mali i jednostavan zahvat, jer se tu pitaju i
Vode Vojvodine i Pokrajina, ali mislim da je to ono što nas očekuje u budućnosti. Mi imamo u
planu izgradnju marine sa 100 vezova, kao i izgradnju autokampa na Dunavu, što bi uz
otvaranje još nekih privatnih smeštajnih kapaciteta, trebalo da bude dovoljno za prihvat turista.

  

   *Beočin godinama unazad ima lošu reputacije zbog zagađenosti od cementare. Kakva
je sada situacija?

  

   -Mi smo nekada bili opština Beočinske fabrike cementa sa sivim krovovima, poznata samo po
tome. Ova lokalna samouprava i ja lično, kao predsednik, shvatili smo da moramo da se
okrenemo drugim granama privrede. To je, pre svega, poljoprivreda za koju imamo odlične
uslove, posebno za voćarstvo i vinogradarstvo, a manje za stočarstvo. Imamo dve industrijske
zone, locirane pored fabrike Lafarge. Jedna je popunjena ove nedelje i naš prioritet kada
punimo obe industrijske zone je da u isto vreme razvijamo poljoprivredu i turizam – naglasio je
predsednik opštine Beočin Bogdan Cvejić.
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